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A 2014. október 28-án Perugia-ban (Olaszország) tartott  

34-ik UNITAB kongresszus indítványa 
 
 
Az ágazat képviselői október 28-án az UNITAB 34-ik kongresszusán Perugia-ban gyültek össze,hogy 
Kolumbusz Kristóf általi Amerika felfedezésének emlékére megünnepeljék a dohánytermelők 
világnapját 80 ezer termelőt és 350 ezer ágazati dolgozót képviselve. A megjelentek 
 

- újra megerősítik az eltökéltségüket és hitüket a dohánytermesztést illetően, amely úgy űnik, 
hogy most még inkább mint eddig bármikor, a vállalkozásuk fő pillére és Európában a 
vidékfejlesztés pótolhatatlan tényezője egy olyan időszakban, amikor a mezőgazdasági 
gyakorlat széleskörű változáson megy keresztül; 
 

- felismerik annak szükségességét, hogy a termesztésüket a piaci szükségletekhez és a civil 
társadalom igényeihez igazítsák, de köztámogatást kérnek ezen erőfeszítések 
végrehajtásához, hasonlóan a más termények esetében már meglévő támogatásokhoz, 
különösen az Európai régiók által a vidékfejlesztés területén tett intézkedések révén; 

 
- azt szorgalmazzák, hogy a nemzeti és európai hatóságok ne démonizálják a mezőgazdasági 

ágazatot tisztán ideológiai alapon vagy szakszerűtlen bírálatokon keresztül például azzal, hogy 
egyszínű csomagolást vezetnek be vagy túlzó mértékben alkalmazzák azokat összetevőket 
korlátozó európai ajánlásokat, amit a tagállamoknak a jövőben alkalmazniuk kell. Ugyanakkor, 
a dohánytermelők elismerik a közegészségügyi politika legitimitását; 

 
- elvárják a cigarettagyártóktól, hogy valódi partnerként viselkedjenek azáltal, hogy elismerik az 

európai dohánytermesztők által biztosított stabilitás, elszántság és nyomon követhetőség 
előnyeit és szaktudásukat, valamint társadalmilag és környezetileg felelős magatartásukat. Ez 
az elismerés arra kellene, hogy ösztönözze a gyártókat, hogy az Agrárminisztérium égisze alatt 
2020-ig több évre szóló szerződéseket írjanak alá, figyelembe véve a termesztési költségekben 
bekövetkezett változásokat, ami a mennyiség tekintetében a kiszámíthatóság egyetlen 
fenntartható garanciája lenne; 

 
- követelik az ágazatközi szervezetek megalapítását, az értéklánc különböző szereplőinek a 

tömörülését, olyan szabályok megalkotását, amelyek garantálják a piacok jó működését olyan 
időszakban, amikor a közös piaci szervezetek és a KAP eltűnőben vannak az európai 
agrárpolitika atomizációs és deregulációs nyomása alatt.  

 


